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Voorzitter wie had dat gedacht? Het college is nog steeds intact. Lange tijd leek het er op dat 

er verandering op zou treden in de personele samenstelling van dit college, maar 

veranderingsgezind als ze is, bleef alles bij het oude.  

Het is gelukt om de laatste begroting van deze collegeperiode te presenteren. En dan ook 

nog sluitend. Complimenten. Voorzitter deze afgelopen 3,5 jaar heeft het college 

geprobeerd het coalitieakkoord uit te voeren. En als dat coalitieakkoord nou één ding  

gedaan heeft dan is het wel verwachtingen wekken. En ik zal eerlijk zijn. De verwachtingen 

waren hoog bij mijn fractie. En die verwachtingen zijn, zoals dat vaak gaat, niet helemaal 

uitgekomen. Daar heeft het CDA in verschillende debatten op gewezen, maar het is zoals ik 

tijdens het voorjaarsdebat al zei, soms ook een kwestie van geduld.  En er is ook nog tijd om 

verwachtingen in te lossen. Maar de tijd dringt. Voorzitter ik ga proberen niet teveel terug te 

kijken vandaag. Ik ontkom er niet aan, omdat ik soms een voorbeeld zal moeten geven, maar 

ik wil daar niet te lang bij stilstaan. Ik wil de korte tijd die er nog is voor dit college, ten volle 

benutten. En ik zal vandaag proberen de verwachtingen van het CDA met u te delen. Ik 

hoop, en ik ben er eigenlijk van overtuigd, dat die verwachtingen waargemaakt kunnen 

worden door dit college. En niet omdat onze verwachtingen inmiddels niet meer zo hoog  

zijn, maar omdat ze volgens ons in lijn liggen met wat het college wil, en wat deze coalitie 

wil.   

Financiën 

Het is weer gelukt voorzitter. Ook voor 2018 ligt er een sluitende begroting. En met een 

weerstandsvermogen van 1. Dat is gelukt zonder projecten te schrappen en zonder 

aanvullende bezuinigingen in te boeken. Een aantal coalitiepartijen zoals de VVD en PvdA 

noemden deze begroting degelijk. Daar kijkt mijn fractie net iets anders tegenaan. Een 

degelijke begroting is een begroting die sluit en die ruimte houdt om tegenvallers op te 

vangen, voor nu, maar zeker ook in de toekomst. En ja die ruimte voor tegenvallers is in het 

weerstandsvermogen, maar degelijkheid is ook flexibiliteit in je lopende begroting, en niet te 

vergeten financiële kengetallen die op orde zijn. De gemeente heeft een hoge schuld en de 

financiële kengetallen zijn niet om over naar huis te schrijven. Om ook in de toekomst 

flexibel te kunnen zijn dien ik samen met een aantal partijen een motie in om de effecten en 

de mogelijkheden van het ruilen inzichtelijk te maken.   

 

Naast deze motie is mijn verwachting dat we bij de aanstaande voorjaarsbrief, uitgebreider 

worden geïnformeerd over de verschillende keuzes die gemaakt kunnen worden, zodat er 

een goede afweging plaats kan vinden. Die transparantie en openheid is misschien nog wel 

belangrijker dan de motie. Nu is er 2 jaar op rij een gigantisch gat gepresenteerd tijdens de 

voorjaarsbrief. En een aantal maanden later is alles opgelost en zijn er tientallen miljoenen 

gevonden. Nu heb ik bij het voorjaarsdebat tegen een motie van de ChristenUnie gestemd. 

Omdat ik bestellingen niet opportuun vond omdat er nog 27 miljoen aan knelpunten open 

stonden. En nu zijn de knelpunten zelfs nog groter, maar het geld is ook allemaal gevonden. 

Dan had ik achteraf gezien die motie prima kunnen steunen.  



U begrijpt dat ik graag zou willen dat er zoveel mogelijk openheid en transparantie is zodat 

de raad ook tijdens het voorjaarsdebat maximaal inzicht heeft en een goede afweging kan 

maken. Ook met het oog op de herindeling lijkt me dat een mooi streven. (methode 

Duisenberg) 

 

Zorg  

Voorzitter de budgetten voor zorg staan onder druk. Het is het college gelukt om deze 

knelpunten op te lossen. Maar mijn fractie heeft nog wel zorgen over de WIJ-teams. Ze 

spelen een grote rol op het gebied van welzijn en zorg in de stad. Maar WIJ-teams lijken 

soms te worden gezien als dé oplossing voor elk probleem. Niet alleen zorg, maar ook voor 

werk, inkomen, schuldhulpverlening, sport. Alles kan het WIJ-team wel doen. Daar moeten 

we terughoudend in zijn. Volgens het CDA moeten we er eerst voor zorgen dat de teams 

stevig en stabiel zijn. En daar is nog werk te doen. En dan zou een tijdelijke oplossing zijn dat 

sommige taken misschien nog even niet over gaan naar WIJ. Te weinig mensen zijn nog 

bekend met WIJ-Groningen en ook is de drempel naar WIJ nog te hoog. De tevredenheid 

over de geboden dienstverlening moet ook nog stukken beter. En natuurlijk voorzitter zijn 

we met iets nieuws bezig en dat kost tijd. Maar hoe dan ook zal ;de stijgende lijn moeten 

worden ingezet.  

 

Wijken 

Van de WIJ-teams naar de wijken. Voorzitter, tijdens het voorjaarsdebat is de motie 

aangenomen getiteld: ‘aandacht voor stadswijken’. Daarin zijn een aantal wijken genoemd 

waar extra inzet nodig is. Selwerd, Indische Buurt/De Hoogte, Beijum, de Wijert Noord en 

Vinkhuizen en Paddepoel. Extra inzet, begrotingsbreed. Omdat in die wijken de problemen 

van diverse aard zijn. Maar ook om, zoals het college het stelt, de 2 gezichten te verbinden. 

Het college kiest in eerste instantie voor 4 wijken. Vinkhuizen en Paddepoel volgen  later. 

Voorzitter, laat ik het college complimenteren met het feit dat het in ieder geval heeft 

geprobeerd wijkinvesteringen met een symbool aan te geven in de begroting. Het lijkt er ook 

op dat de eerste goede stappen worden gezet. Want waar gaat ons om? Het gaat erom, dat 

we extra investeren in die wijken waarvan we weten, die informatie is namelijk beschikbaar, 

dat extra investeringen nodig zijn. Mijn fractie is dan ook blij dat de wijkkompassen worden 

doorontwikkeld, ook de BORG niveaus zouden daar wat ons betreft mooi in kunnen worden 

meegenomen. Met die monitor per wijk kunnen we gericht beleid en geld inzetten daar 

waar dat het meest nodig is. En vervolgens ook na verloop van tijd zien of het effect heeft 

gehad.  

 

Er zijn stappen gezet, maar het extra investeren in wijken, dat extra, dat zien we niet terug. 

Er komt een stedelijk investeringsfonds, maar er wordt geen extra geld vrij gemaakt voor de 

prioritaire wijken. Het lijkt wel of we op dit punt nu al jaren langs elkaar heen praten. Het 

college zegt, wij doen al heel veel en zijn er mee bezig. Heeft ook zeker stappen gezet. Maar 

het laatste stapje, daadwerkelijk extra investeren, zien we niet terug. En onze verwachting 



was in ieder geval niet dat er een magazine zou komen waarin alle projecten worden 

toegelicht. Het doel was simpel, meer gerichte inzet daar waar dat het hardst nodig is. 

 

Transparantie  

Openheid, transparantie, en eerlijkheid kenmerken de houding en het gedrag van het 

college van B&W. Want ons betreft niet zomaar een zin uit de begroting. Voorzitter ik heb 

op dit punt geen moties gemaakt, omdat ik verwacht dat ze op dit punt overbodig zijn, of in 

ieder geval overbodig zouden moeten zijn. Voorzitter, los van het feit dat het sterker is dat 

anderen dit van je zeggen in plaats van dat je het over jezelf zegt. Verwacht ik voor de 

resterende periode dat als raadsleden informatie vragen, en als die informatie voorhanden 

is, dat die informatie dan wordt verstrekt. Ongeacht of de vraag het college aanstaat en of 

het college de informatie wel of niet relevant vindt. We willen immers een open en 

transparante gemeente zijn. Een opmerking zoals bij de Bed Bad Brood discussie, ‘ik vind dat 

ik genoeg informatie gegeven heb’ past daar niet bij. Die afweging ligt namelijk niet bij het 

college.  En dat past ook niet bij de transparantie die we mogen verwachten. 

 

Mijn verwachting is ook, dat als al bekend is dat er een bedrag bestemd is in de begroting 

voor een bepaalde investering of uitgave, van bijvoorbeeld zes miljoen, dat dat voor 

raadsleden op een normale manier in de begroting te vinden is.  

 

Een andere verwachting die wij hebben is dat als er in het komende jaar nog een 

initiatiefvoorstel wordt aangenomen, dat dit kan rekenen op een snelle uitvoering. Zodat de 

indieners zich niet na een jaar vertwijfeld afvragen waarom er nog niets gebeurd is.  

 

En natuurlijk verwachten wij, dat als een motie is aangenomen, dat die dan wordt 

uitgevoerd. De vraag naar handhaving neemt toe. Een aangenomen motie zou er voor 

moeten zorgen dat inzichtelijk zou worden wat voor financiële consequenties dat zou 

hebben, zodat we vandaag, tijdens de begroting, daar mogelijk geld voor zouden kunnen 

reserveren. Maar dat inzicht is er niet. Daarom zal de ChristenUnie mede namens het CDA 

een amendement indienen.  

 

De laatste loodjes 

Voorzitter zoals ik al zei, er rest nog één jaar voor dit college. Er van uitgaande dat het niet 

valt. De laatste loodjes. En zwaar zijn ze.  

 

• Groningen Airport Eelde; 

• de slepende kwestie in Paddepoel;  

• WarmteStad;  

• de naderende herindeling;  



• tientallen verkeersknelpunten in de stad die aangepakt moeten worden, met een 

zeer beperkt budget;  

• Überhaupt alle plannen in lijn brengen met een realistisch financieel plaatje; 

Over het algemeen is het zo dat hoe minder verwachtingen je hebt, hoe minder je 

teleurgesteld wordt. Maar de raad en daarmee ook de stad, mag hoge verwachtingen 

hebben van dit college. Want ook in dit laatste jaar, in deze begroting, worden die 

verwachtingen gewekt. Aan het college om ze waar te maken.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


